
 

19. FIA Institute Munkabizottság 

 
 
 
Tisztelt Elnökség, tisztelt Főtitkár úr!  
Kedves Sporttársak! 
 
 
Az FIA Institute Munkabizottság a tavalyi évben elkészítette és szakmai konzultációra 
bocsátotta az alábbi dokumentumokat: 

 Sportszakmai Tisztségviselők Általános Működési Szabályzata („TAMSZ”) 

 A TAMSZ „A” függeléke az egyes tisztségviselő oktatási rendszerekről 

 A TAMSZ „B” függeléke a tisztségviselői kompetenciarendszerről 

 A TAMSZ „C” függeléke a tisztségviselők minőségbiztosítási rendszeréről 

 A TAMSZ „D” függeléke az egyes kockázatkezelési protokollokról 
 
A fenti dokumentumok célja az MNASZ sportszakmai tisztségviselői rendszerének 
harmonizálása az FIA Institute arany szintű irányelveivel és a Regionális Oktatóközpont Státusz 
megszerzésére irányuló feltételekkel. 
 
A munkabizottság emellett megvizsgálta és mind szerkezetileg, mint tartalmilag átalakította a 
Sportbírók Működési Kódexét, a Sportfelügyelők Működési Kódexét és a Technikai Ellenőrök 
Működési Kódexét. Az érintett szabályzatok nem léptek hatályba, azok konzultációs 
dokumentumokként kerültek megküldésre a tárgyban szereplő bizottság részére, 
vitaanyagként. A munkabizottság vezetőjeként emellett néhány órában konzultáció keretében 
tártam elő az egyes bizottságok jelen lévő képviselői számára a szakmai programok mibenlétét 
és azok céljait. 
Érdemi visszajelzések érkeztek, melyeket a szakmai anyagokba beillesztettem. 
 
Tavalyi beszámolómban öt olyan problémát nevesítettem, amely akkoriban kizárta az arany 
szintű akkreditációs folyamat elindítását. A fenti dokumentumok ezeket a problémákat 
orvosolták. Az átalakításhoz legalább egy év átmeneti, ún. pilot-időszak szükséges. 
 
A további hátralévő feladatokat 2016-ban kívánjuk elvégezni: 

 a képzések átalakítása, elmozdulás az elektronikus oktatás felé, ezáltal 
költségcsökkentés és a hatékonyság növelése – az e-learning pilot-rendszere már 
üzemkész 

 az egyes sportszakmai tisztségviselők differenciálása, melyre a különféle tagozati, 
szakági, versenyrendszeri és régiós különbségek okán van szükség 

 licencszintek bevezetése a sportszakmai oldalon 

 a megújult MNASZ weboldalon külön szekció az RTP program üzemelésére, branding 
létrehozása 

 



Szakmai véleményem szerint az egyes versenyrendszerek szabályszerűségének biztosítása 
csak megfelelően felkészült sportszakemberek felügyelete mellett lehetséges, ezért a 
munkabizottság a jövőben is megtesz mindent annak érdekében, hogy a sportszakmai 
tisztségviselők programját a legmagasabb elvárásoknak megfelelően véglegesítse, és mielőbbi 
bevezetését kezdeményezze. 
 
Sporttársi üdvözlettel, 
ifj. Zettner Tamás 

 

 

  


